

--Press Release--

**dans Prepares seamless flying program at the Dubai Air Show to enthrall spectators**

**Dubai, United Arab Emirates:** The Dubai Air Show unfolds as the largest event in the Aviation sector in the United Arab Emirates. Working behind the scenes to ensure the delivery of a seamless and safe flying program, Dubai Air Navigation service (dans) team of Air Traffic Controllers are playing a significant supportive role to all of the Dubai Air Show parties.

From the onset of the show in 1986 when it was known as Arab Air, dans has played a supporting role in the Flying Control Committee, that encompassed the management of the entire air traffic control operations of the show which rely on robust coordination with the UAE Air Force and all of the various flying teams participating at the event.

Managing the flying program from its Air Traffic Control Tower at Al Maktoum International Airport (DWC), dans carries out several procedures prior to the commencement of the show to ensure the seamless delivery of safe and expeditious operations. This includes the evaluation of all participating pilot profiles, as well as the preparation of the airshow manual that governs the procedures implemented by the pilots in accordance with ICAO guidelines. Adding to its trusted task, dans is responsible for the flying program schedule preparation and ensuring the coordination and compliance of the pilots participating at the show to it. dans also conducts daily pilot briefings on safety procedures, aircraft maneuvers within the airspace and weather conditions on each day, this comes in addition to its role in managing air traffic operations and all ground movement activities at the Dubai Air Show.

Mr. Ibrahim Hussein Ahli, Deputy CEO of dans and the Vice Chairman of the Flying Control Committee at the Dubai Air Show states; “ In accordance with HRH Sheikh Mohammed Bin Rashid Al Maktoum, Vice President and Prime Minister of the UAE Ruler of Dubai, vision of Dubai to be the Pioneer across all sectors, and with the guidelines of HH Sheikh Ahmed Bin Saeed Al Maktoum, Chairman of dans, the Dubai Air Show has transformed from Arab Air to become the largest event in the Aviation Sector with an influx of more than 60,000 trade visitors. Bestowed with a supreme task of supporting the Flying Control Committee in delivering a successful flying programme that rivets spectators at the show, the Air Traffic Control operations team coordinate with the UAE Air Force and all stakeholders to ensure all the flying program operations and pilots who are geared to deliver a successful and an unprecedented flying program”.

Dubai Air Navigation services (dans) is the air navigation services provider for Dubai and Northern Emirates. dans also provides air navigation services for airport authorities and numerous prestigious airlines, such as Dubai Airports and private airports in the UAE.

--END--

## --بيان صحفي--

### دانز تحضر إستعدادات سلسلة لبرنامج الطيران في معرض دبي للطيران

**دبي، الإمارات العربية المتحدة:** بالتزامن مع بدء معرض دبي للطيران، كونه أكبر حدث في قطاع الطيران في دولة الإمارات العربية المتحدة، يعمل فريق عمليات مراقبة الملاحة الجوية من مؤسسة دبي لخدمات الملاحة الجوية (دانز)، دوراً داعماً من أجل تقديم برنامج طيران سلس وآمن وناجح خلال معرض دبي للطيران.

منذ بداية المعرض في عام 1986 (عندما كان يعرف بأسم معرض الطيران العربي)، لعبت دانز دوراً داعماً كونها عضواً أساسياً في لجنة مراقبة الطيران للعرض الجوي، حيث تقدم المؤسسة خدماتها في إدارة عمليات مراقبة حركة الملاحة الجوية بأكملها للمعرض، والذي يعتمد على التنسيق مع القوات الجوية الإماراتية وجميع الجهات ذات صلة و فرق الطيران المشاركة في هذا الحدث.

هذا حيث يتم إدارة برنامج الطيران من برج مراقبة الملاحة الجوية بمقر المؤسسة في مطار آل مكتوم الدولي. ومن أجل تقديم عرض ممتع و آمن، تقوم المؤسسة بعدة إجراءات للسلامة والجودة قبل بدء المعرض، والتي تتضمن تقييم الملفات الشخصية لجميع الطيارين المشاركين، و إعداد دليل العرض الجوي الذي يحتوي على الإجراءات التي ينفذها الطيارين وفقاً للمبادئ التوجيهية لمنظمة الطيران المدني الدولي (ICAO). إضافة إلى ذلك، تقوم دانز بعده مهام أخرى أثناء المعرض و التي تشمل إعداد جدول برنامج عرض الطيران، التنسيق مع الطيارين المشاركين في العرض من أجل ضمان التزام الطيارين بالجدول الزمني، وتجري المنظمة أيضاً جلسات توجيهية يومية للطيارين تتضمن معلومات عن إجراءات السلامة ومناورات الطائرات في المجال الجوي و حالة الطقس، بالإضافة إلى دورها في إدارة عمليات حركة الملاحة الجوية وجميع أنشطة الحركة الأرضية على المدرج خلال المعرض.

وأعرب السيد إبراهيم حسين أهلي، نائب الرئيس التنفيذي لدانز ونائب رئيس لجنة مراقبة الطيران في معرض دبي للطيران: "وفقاً لرؤية سيدي صاحب السمو الشيخ محمد بن راشد آل مكتوم، نائب رئيس دولة الإمارات العربية المتحدة، ورئيس مجلس الوزراء، حاكم إمارة دبي، رعاه الله، والتي تتمثل في جعل إمارة دبي رائدة في جميع القطاعات، وبناءً على توجيهات سمو الشيخ أحمد بن سعيد آل مكتوم، رئيس دانز، تم تحويل معرض الطيران العربي الي معرض دبي للطيران ليصبح أكبر أيقونة معارض في قطاع الطيران مع تدفق أكثر من 60 ألف زائر. فضلاً، يقوم فريق عمليات مراقبة حركة الملاحة الجوية بمهمة عليا تتمثل في دعم لجنة مراقبة الطيران من خلال العمل على تقديم عرض طيران غير مسبوق بأسر المشاهدين، حيث يقوم الفريق بالتنسيق مع القوات الجوية الإماراتية و مع لجنة الأمن والسلامة لضمان أستعدادية برنامج الطيران والطيارين على أتم وجه لتقديم عرض ناجح وغير مسبوق."

تعد مؤسسة دبي لخدمات الملاحة الجوية (دانز) مزود خدمات الملاحة الجوية لكل من دبي والإمارات الشمالية. كما تقدم المؤسسة خدمات الملاحة الجوية إلى سلطات المطارات والعديد من شركات الطيران المرموقة، بما في ذلك مطارات دبي الدولية والمطارات الخاصة.

--النهاية--